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Protokół nr XIX /  16 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  17.08.2016r. 
 
 

1. Otwarcie obrad XIX  Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz.1000   Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XIX Sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 12 . Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Radni nieobecni : R. Łyczakowski , M. Rubin, M. Kowalski.   

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie projektu uchwały dot. zarządzenia 
wyboru sołtysa w  Kumiałtowicach.. Obecny sołtys założył rezygnację 

O godz 1005  do sali obrad wszedł radny p. T. Żychliński. 

M. Tracz spytał  czy musi być termin 30 dni . 

Przewodniczący Rady stwierdził, że  wybory mogą być wcześniej, w ciągu 30 dni. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  przyjęcie porządku obrad z powyższą 
uchwałą. 

Za – głosowali radni jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XVII sesji. Rady Gminy Brody. 

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
-  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Przewodniczący Rady – radni omówili uchwałę przed sesją. Wysłuchali wyjaśnień Pani 
Skarbnik  w tym zakresie. 

M. Tracz – jak będzie wyglądała sytuacja z przydomowymi oczyszczalniami ścieków, czy na 
to zadanie będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych,  Czy to nie będzie miało 
wpływu na budżet gminy.. 

Pani Skarbnik –  w WPF jest przyjęta inwestycja  w Datyniu o wartości 3 mln. zł. Wiemy, że 
zaistniały zmiany. Kierunek działania tych inwestycji  skierowano również na inne 
miejscowości: Kumiałtowice, Datyń, Suchodół. Nie wiemy jaki będzie koszt inwestycji. W 
WPF inwestycja w Datyniu ujęta jest do realizacji w  2017r.  
Nie wie czy będą inne dofinansowania. Inwestycja w Datyniu ujęta jest w programie PROW. 
Wniosek do Urzędu Marszałkowskiego  będzie złożony jesienią. 
Na  pozostałe miejscowości nie znamy kosztów inwestycji. Wartość tej inwestycji na pewno 
spadnie .Realizacja pozostałych inwestycji zależeć będzie od tego czy będziemy mieli 
jeszcze jakiś inne dofinansowania. 

M. Tracz – czyli nie mamy gwarancji, że będą dofinansowane przydomowe oczyszczalnie 
ścieków. W tej chwili mamy zaplanowane  tylko z budżetu gminy 20 tys., na więcej nas nie 
stać. Czy będzie wsparcie poza tym, które mamy? 
Wywóz nieczystości nie jest tani,  aby zachęcić mieszkańców do budowy oczyszczalni to 
trzeba ich czymś zachęcić. 

M. Rudnicki – środki unijne w 85% będą zwrócone po zrealizowaniu zadania  w 2018r. 
Warunkiem otrzymania tej dotacji jest przejście pozytywne weryfikacji całości projektu.  
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Do projektu przystępujemy wraz z trzema innymi gminami. Czy istnieje ryzyko , np. gdy 
jeden z partnerów nie dopełni formalności i nie przejdzie pozytywnie weryfikacji  czy my tego 
dofinansowania również nie dostaniemy. Czy jesteśmy zależni od innych partnerów. 

Pani Skarbnik – przewidujemy, że będziemy realizować projekt w ramach programu interreg  
na obszarze gmin Żary, Lubsko Brody, Forst..  
Zakłada się, że wszystko musi przebiegać zgodnie z procedurą. Nie wyobraża sobie, by ktoś 
z tego zrezygnował. Wiodącym partnerem jest Gmina Żary. i ona składa wniosek w naszym 
imieniu i w imieniu pozostałych gmin. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  poddał ją pod głosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
- zarządzenia wyborów  sołtysa w m. Kumiałtowice 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  poddał ją pod głosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

M. Tracz  

- nie mają informacji ile śmieci pozostało jeszcze  na terenie Ekorecyklingu w Brożku 
- realizacja wniosków pokontrolnych z NIK, co się zmieniła i jak to wygląda na dzień  
  dzisiejszy 
- uchwała w spr. herbu -  miała być opinia radcy  prawnego, 
-  czy pani sprzątaczka, która teraz pracuje w kasie ma uprawnienia, by na tym stanowisku  
   pracować.    
- gospodarka odpadami,- ostatnio Wójt był na spotkaniu, mówił że ma być podział  
   województwa na strefy,  jaka jest decyzja 
- czy były prowadzone rozmowy z naczelnikiem  więzienia w Gubinie , co z tego wynika  
  ( kiedyś mówiono o pracy skazanych na naszym terenie) 
- czy pracownicy przechodzący z ZGKiM  do gminy otrzymali podwyżkę? 
- jeżeli dzieci z przedszkola w Bieczu przejdą do Brodów czy zmieszczą się w autobusie,  
- pismo, które wpłynęło do Wójta w sprawie stanu przedszkola w Bieczu – jaki był termin  
  wpływu, i do kogo ono dotarło. Chodzi o ekspertyzę przedszkola. 
- na stronach internetowych nadal  widnieje herb gminy, czy w takiej formie może to  
  funkcjonować to miał sprawdzić radca prawny  

Z-ca Wójta J. Dudziak  udzielił odpowiedzi  : 
-  w Ekorecyklingu nastąpiła zmiana zarządu spółki. Ich działania pilotuje Starostwo.  
   Nawet korespondencja do nas wraca, dlatego nie wiemy czy jest tam prowadzona  
   działalność. 
-  odnośnie realizacji wniosków po ZGKiM, jesteśmy na etapie  analizowania  tematu. 
   związanego z ilością zużytej wody, płukaniem sieci. Na bieżąco trwa akcja opomiarowania  
   i  legalizacja liczników.  
- odnośnie herbu – odpowiedź będzie udzielona na piśmie. 
-  pani Beata jako kasjerka pracuje  już kolejny raz, jest naszym pracownikiem ,sprawdziła 
    się,. W grę wchodzi kwestia ochrony informacji, np. wypłaty zasiłków 500+. 

M. Tracz  - po gminie krążą takie informacje, że z urzędu wychodzą informacje niejawne np.  
ile kto ma  zadłużenia . 

Z-ca Wójta  
– w takiej sytuacji osoba, która czuje się pokrzywdzona powinna zgłosić  do urzędu i   
   zostanie to wyjaśnione. . My nie możemy  bazować na  pomówieniach. 
-  w sprawie rozmów z naczelnikiem  więzienia  - odpowiedzi udzieli Wójt 
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Pani Sekretarz poinformowała, że pracownicy  ZGKiM przechodząc do referatu otrzymali  
wzrost uposażenia.  
Odnośnie przedszkola, jesteśmy w stanie  zapewnić transport dzieciom do Brodów. 

Z-ca Wójta – dokument,  o którym mówił radny to ekspertyza budynku, którą zlecił  Urząd 
Gminy.. Znając stan budynku  zleciliśmy  wykonanie ekspertyzy budowlanej z wnioskami. 
Była  zrobiona w 2014r. wynikało z niej, że dalsze funkcjonowanie budynku jest nie 
wskazane. Zły stan, szczególnie konstrukcji dachowej grozi niebezpieczeństwem. 
Z tego względu chcą rozwiązać problem, ale w innej formule. Remont byłby bardzo 
kosztowny. może by się okazało, że byłby droższy niż wybudowanie nowego obiektu. 
Obecnie idziemy w kierunku nowej lokalizacji na bazie innego obiektu. 

M. Maszkowski spytał  co będzie ze starym obiektem.  

Z-ca  Wójta – na razie koncentrują się na lokalizacji nowego obiektu  

Przewodniczący  Rady – chciał ten temat omówić z Wójtem . Na ostatniej  sesji nikt nie 
poinformował o spotkaniu z rodzicami  i przeniesieniu przedszkola. Było mówione, że należy 
ustalić czyj ten budynek jest przedszkola czy biblioteki. Do dziś nie wiadomo co będzie dalej 
ze starym budynkiem. Powinien być kosztorys remontu i wówczas można porównać czy 
opłaca się remontować stary budynek czy też postawić inny. 

Przewodniczący Rady  spytał panią sekretarz co będzie z przedszkolem od września. 

Pani Sekretarz – na  spotkaniu było 10 rodziców. Jest wola rodziców, by dzieci 6 letnie 
przeszły do przedszkola w Brodach.  
W szkole pani Dyrektor musi znaleźć większą salę lekcyjną, bo tam będzie 24 dzieci. 

Z-ca Wójta – na razie cała uwaga koncentruje się na  dzieciach. 
Rozważają postawienie budynku kontenerowego na bibliotekę i przedszkole. Biblioteka 
będzie głównym, dysponentem. 

M. Tracz – jak wygląda sytuacja w Ośrodku Zdrowia , lekarz przyjmuje 2 godz. dziennie, 
wyniki są robione tylko 1 raz w tygodniu. Czy Wójt poczynił starania by to zmienić? 

Przewodniczący Rady – odpowiedź będzie na następnej sesji. 

J. Ostapiej – koszenie poboczy miało być robione systematycznie, a nie jest realizowane od 
dawna. 

Z-ca Wójta – była awaria kosiarki, teraz będą prace kontynuowane. 

J. Ostapiej – kiedy będzie zakupiony materiał na równanie dróg.  

Z-ca Wójta – zamówienia będą realizowane na jesień. 

R. Łyczakowski – w okolicach Biecza robione są odwierty, ciągną wodę z naszego 
wodociągu, czy za  nią płacą. 

Z-ca Wójta – jest podpisana umowa z tą firmą  i mają zainstalowany licznik na wodę. 
Po dokonaniu odwiertu firma zagwarantowała wyrównanie dróg w przypadku jej zniszczenia. 

T. Kuczkowski – w tym roku nie było robione równanie pobocza drogi Brody – Jeziory 
Dolne.. Jest to pobocze żwirowe i równiarka nic nie pomoże. 
 

5. Wolne wnioski 

Patrycja Smykał  sołtys wsi J. Dolne przedstawiła wnioski mieszkańców: 
- wnioskują o wymianę podłogi  na sali wiejskiej w Jeziorach Dolnych 
- wnioskują o oczyszczenie stawu w J. Dolnych 
- należy sprawdzić kto z mieszkańców nie jest podłączony pod kanalizację 
- wnioskują o wyrównanie skarpy wzdłuż drogi Brody- J. Dolne 
- droga na Suchodół zapada się i jest pozalewana 
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- na jakim etapie jest remont drogi Brody – J. Dolne. 

Z-ca Wójta  -  drogę na Suchodół niszczą ciężkie samochody. Jest znak zakazu wjazdu 
samochodów ciężarowych o dużym tonażu.  Mieszkańcy widząc takie samochody mogą 
zgłaszać na Policję. 

T. Kuczkowski  - tam głównie jeżdżą duże samochody p. Sykały. 
Z-ca Wójta – drogi będą naprawiane w ramach posiadanych środków. 

M. Tracz – rozmawiał ze Starostą Krosna i Żar w sprawie remontu  drogi powiatowej . 
Będzie spotkanie w tej sprawie. 

M. Turowski  
Poruszył kwestie remontu  świetlicy w Bieczu  - są zalecenia kominiarza dot.  kotłowni, 
należy zrobić wentylację.    
Prosi o przysłanie pracownika ZGKiM, który  wykona prace związane z tynkowaniem. 
Potrzebny będzie również elektryk. 
Chcą malować świetlicę.  Materiały budowlane zakupione wcześniej nadają się do 
wyrzucenia. . Można założyć siatkę ale brakuje słupków. Podobno są u p. Maszkowskiego. 

M. Maszkowski  potwierdził, że słupki są u niego. 

A. Turowski –  co dalej z biblioteką. Dla mieszkańców jest  ona bardzo ważna, spełnia  
również rolę świetlicy.  Mieszkańcy mogą przygotować w sali miejsce na bibliotekę. 

Z-ca Wójta – zastanawia się czy potrzebny jest fundusz sołecki, który często niesie za sobą 
nieprozumienia między  mieszkańcami.  Każda zmiana sołtysa  to również zmiana  koncepcji 
wykorzystania tego funduszu. 

Pani Sekretarz – na spotkaniu z rodzicami zadano takie pytanie Wójtowi, który 
odpowiedział, że biblioteka zostanie przeniesiona do Brodów. Pani Dyrektor biblioteki o tym 
nie wie. 

A. Turowski – na spotkaniu w Bieczu było tylko 10 osób, a Wójt mówił o bibliotece, która 
dotyczy  wszystkich mieszkańców. 

Przewodniczący Rady – powinno być spotkanie Wójta z mieszkańcami dotyczące biblioteki 
i przedszkola w Bieczu. 
Do  tematu można powrócić na następnej sesji. 

6. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 1105  Przewodniczący  Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XIX sesji Rady Gminy 

Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


